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Zprávy
z radnice

ZÁPIS č. 2 a 1/2008 
z jednání Rady města Hostivice

A) Rada města Hostivice 
bere na vědomí

1. Prezentaci investičního záměru společnosti EWECO s. r. o.

Prezentaci investičního záměru společnosti BYRD

BUILDING & INVESTMENT a. s.

2. Dopis zastupitele MUDr. Davida Ratha s podněty do rozpo-

čtu města na rok 2008.

3. Informaci Ing. Šantrůčka, že v propagačním materiálu

k výstavbě rychlostní silnice R6 jsou pouze podklady z pro-

jektů společnosti PRAGOPROJEKT, a. s. Vzhledem

k tomu, že napojení města Hostivice na R6 je projektováno

a investičně zajištěno jiným subjektem, není “Mimoúrov-

ňová křižovatka Hostivice”, ani propojení na současnou sil-

nici I/6 v materiálu uvedeno.

4. Vyjádření TS Hostivice k pracovní verzi personálního auditu.

5. Informaci ředitelky mateřské školy o probíhající kontrole

České školní inspekce v mateřské škole.

6. Informaci o znaleckém posudku na pozemky parc. č. st.

721, st. 1056, 164/2, 164/13, 164/14. Doporučuje ZM prodej

pozemků pod areálem SAB. Zastupitelé navrhnou cenu

za m2 k projednání.

7. Dopis a informaci zástupce společnosti PRO-SIN, s. r. o.,

o možnostech dalšího jednání o využití pozemku parc.

č. 1189/46 k. ú. Hostivice.

8. Podkladový materiál zpracovaný pracovní skupinou ustano-

venou Komisí pro životní prostředí města Hostivice týkající

se vzletové a přistávací dráhy RWY 06R/24L letiště Praha-

Ruzyně.

9. Sdělení Ministerstva životního prostředí – posunutí termínu

pro vyjádření k dokumentaci vlivů záměru “Paralelní RWY

06R/24L, letiště Praha-Ruzyně” na životní prostředí (EIA).

Lhůta pro vyjádření trvá do 4. 2. 2008.

10. Návrh plánu kontrolní činnosti kontrolního výboru Zastupi-

telstva města Hostivice na I. pololetí roku 2008.

11. Žádost Dr. Boháče o řešení nájemního vztahu (Palpost Hájek).

12. Žádost paní Kellerové o odkup části pozemku parc. č. 176/2

k. ú. Litovice.

13. Návrh “Komerční objekt s lékárnou Hostivice” manželů Svo-

bodových a doporučuje ZM prostudovat tyto materiály

a dodat připomínky do 29. 2. 2008.

B) Rada města Hostivice 
schvaluje/souhlasí

1. S návrhem projektu společnosti BYRD BUILDING &
INVESTMENT, a. s., za podmínky, že bude dodržena
podmínka dvou parkovacích stání na byt.

2. S návrhem komise rozvoje, ve kterém stanovila priority
investičních akcí, na něž bude město Hostivice ve spo-
lupráci se společností CWE žádat o dotace (ZŠ stravo-
vací pavilon, napojení na ÚČOV Praha, komunikace,
kanalizace, dopravní značení).

3. S návrhem komise rozvoje, ve kterém se stanoví prioritní
akce hrazené eventuelně z rozpočtu města Hostivice
(napojení na ÚČOV Praha, ZŠ, komunikace, kanalizace,
dopravní značení).

4. S vynětím pozemku parc. č. 1189/14 ze ZPF na základě
žádosti společnosti EWECO, s. r. o., Praha 1. RM pově-
řuje starostku projednáním podmínek stavby.

5. S uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věc-
ného břemene za účelem stavby vedení D – Hostivice,
Krátká č. k. 521/68 ÚPS na pozemku parc. č. 521/59
k. ú. Litovice za úhradu 1000 Kč s tím, že oprávněný
uhradí veškeré náklady se zřízením věcného břemene
spojené.

6. Se zveřejněním záměru prodeje pozemků parc. č. st.
721, st. 1056, 164/2, 164/13, 164/14 k. ú. Litovice, které
jsou součástí sportovního areálu SAB Břve, s. r. o.,
o celkové výměře 14 431 m2.

7. Se splátkovým kalendářem pro společnost TEXAT,
s. r. o. Pověřuje starostku podpisem smlouvy – splátko-
vého kalendáře.

8. S kolaudací přeložky splaškové kanalizace, bytová
výstavba Zahrada II, ul. Boženy Němcové v k. ú. Hosti-
vice, společnosti doma Zahrada II, s. r. o. Doporučuje
ZM převzetí tohoto objektu do majetku města Hostivice.

9. S návrhem odboru Správního a životního prostředí
a Komise pro životní prostředí a nepovažuje za nutné
hodnocení vlivů na životní prostředí podle zákona
č. 101/2001 Sb. záměru „Logistický areál a centrum
C.I.P.A Hostivice, zařazeného do kategorie II“ dle před-
ložené dokumentace pro zjišťovací řízení EIA, zaslané
Krajským úřadem Středočeského kraje dne 19. 12.
2007. Investor musí předložit ke stavebnímu řízení doku-
mentaci sadových úprav, která bude v souladu s územ-
ním plánem a regulativem pro danou plochu.
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10. S rozšířením veřejného osvětlení parkoviště BD
Cihlářka, Hostivice za dohodnutých podmínek.

11. S pořízením 2. změny ÚP města Hostivice.
12. S návrhem Kulturní komise na pojmenování nových ulic

a doporučuje ZM ke schválení tyto názvy: Jetřichova
(v průmyslové zóně v Jenečku ulice vycházející z ulice
Floriánovy souběžná s Čsl. armády za budovou prodejny
PLUS), Arno Krause (zamýšlená spojka od křižovatky
ulic Čsl. armády a 17. listopadu směrem na sever k ulici
Za Mlýnem), K Dálnici (ulice v průmyslové zóně Palouky
– nová odbočka do zóny z Čsl. armády, která bude slou-
žit i jako spojka na silnici R6), Archeologická (ulice v prů-
myslové zóně Palouky, obsluhující její nejzápadnější část
– místo dnešní výstavby nových hal hned za viaduktem,
vychází z ulice K Dálnici), Kaštanová (ulice na samém jv.
okraji města v nové bytové zástavbě – místo výstavby
firmy Central Group – Sadová III), U Zámecké zdi (ulice
z Litovické k základní škole).

13. S návrhem zastupitele MUDr. Davida Ratha a doporu-
čuje ZM schválit přípravu realizace cyklostezky od
železničního přejezdu kolem Peterkova mlýna na hranici
katastru s tím, že úsek od ulice Sadová k železničnímu
přejezdu se zavázala vybudovat společnost Central
Group, a. s.

14. Se žádostí společností GRONT, s. r. o., a BHM Invest,
s. r. o., o vynětí zemědělské půdy ze ZPF.

15. S navýšením pracovních úvazků v DPS na 2 plné pra-
covní úvazky. Rada města ukládá doložit přesný rozpis
pracovních výkonů příslušných zaměstnanců za měsíc
únor a březen 2008.

16. Se zařazením pozemku parc. č. 1189/46 k. ú. Hostivice
do změny územního plánu a doporučuje ZM toto zařa-
zení schválit.

17. S podkladovým materiálem zpracovaným pracovní sku-
pinou ustanovenou Komisí pro životní prostředí města
Hostivice týkajícím se vzletové a přistávací dráhy RWY
06R/24L letiště Praha-Ruzyně. Rada města navrhuje
zastupitelstvu schválit usnesení navržená touto pracovní
skupinou.

18. S tím, že město Hostivice požádá stavební úřad o přidě-
lení evidenčního čísla 2099 ubytovně “Na Pískách” na
pozemku parc. č. 156/11 k. ú. Hostivice, do doby vyře-
šení majetkoprávních vztahů k pozemku pod stavbou.
Současně bude podána u stavebního úřadu žádost
o předčasné užívání stavby.

19. Se zpracováním podkladů pro zřízení městské policie
a doporučuje ZM vyčlenit potřebné prostředky z rozpo-
čtu města na vypracování těchto podkladů.

20. Na základě podkladů od stavebního úřadu, odboru
správního a životního prostředí a přepracované doku-
mentace s návrhem společnosti BYRD
BUILDING&INVESTMENT, a. s., a revokuje usnesení
č. B 1 z RM č. 1/2008 tak, že bude vybudováno 1,5 par-
kovacího stání na byt, za podmínky dodržení všech
ostatních regulativů.

21. S harmonogramem na akci “Oceňování dětí starostkou
města” vypracovaným pro další roky a předloženým
správním odborem.

22. S návrhem rozpočtu města na rok 2008 a doporučuje ho
ZM ke schválení.

23. Se změnou struktury organizačního řádu, předloženou
Ing. Šantrůčkem.

24. S naplněním tříd v mateřské škole do počtu 25 dětí,
v souladu se zákonem č. 561/2004 Sb. § 23, odst. 3
v platném znění.

25. S kolaudací inženýrských sítí na pozemcích parc.
č. 1269/1 a 1266 k. ú. Hostivice.

26. S vyúčtováním za odběr biologického odpadu za rok
2007 (firma B & P, spol. s r. o., Strojírenská 260, Praha
5). Doporučuje toto vyúčtování ZM ke schválení.

27. S návrhem odboru správního a ŽP a nepovažuje za
nutné hodnocení vlivů na životní prostředí podle zákona
č. 101/2001 Sb. záměru “KIMOS com. - CZ, s. r.o. Hos-
tivice” k. ú. Litovice dle předložené dokumentace pro
zjišťovací řízení EIA, zaslanou Krajským úřadem Středo-

českého kraje dne 14. 1. 2008. Investor musí předložit

ke stavebnímu řízení dokumentaci sadových úprav,

která bude v souladu s územním plánem a regulativem

pro danou plochu záměru stavby KIMOS com - CZ,

s. r. o.

28. S “Projektovými záměry Města Hostivice na rok 2008”

spolu s harmonogramem realizace, tak jak bylo předlo-

ženo společností CWE, a. s.

29. Se záměrem Tulipán Park IV – Komerční centrum

Hostivice, IV. Etapa“, v k. ú. Hostivice zařazeného do

kategorie II, zahájeného zjišťovacího řízení posuzo-

vání vlivů na životní prostředí podle zák. č. 100/2001

Sb. v platném znění, za podmínek:

■ Realizace záměru je podmíněna splněním časového

regulativu daného územním plánem, kterým je exi-

stence křižovatky (MÚK) Hostivice

■ Budou řádně spočteny podíly nezpevněných ploch

(nezahrnování plochy izolační zeleně dle ÚP do

bilance) a opravený výpočet bude v souladu s regula-

tivy ÚP

■ Budovy budou osazeny tak, aby kopírovaly terén

a nevyvolávaly potřebu okolní terén navyšovat

■ Bude navrženo a uskutečněno barevné řešení a oze-

lenění bočních stěn hal, které minimalizuje negativní

estetické vlivy

■ Bude přeřešeno dopravní uspořádání severní části

západního areálu (u objektů SO 002.B1 a SO 002.B2)

tak, aby nedocházelo k prolínání kamionové dopravy

po páteřní komunikaci a osobní dopravy na parkoviště

■ Nakládání se splaškovými vodami bude navrženo tak,

aby nebylo podmíněno jinou investicí (výstavbou

kanalizačního sběrače z Hostivice do Prahy)

■ Sjezd do areálu A. Zadáka bude koncipován tak, aby

sloužil pouze k obsluze tohoto areálu a nikoliv jako

zkratka z mimoúrovňové křižovatky do Hostivice. Je

třeba odstranit navržené nájezdové oblouky do Nád-

ražní ulice a navrhnout a realizovat další vhodná

technická opatření

■ Je třeba podrobněji posoudit dopravní obslužnost

lokality (40 % zaměstnanců veřejnou dopravou je

málo pravděpodobné, protože v lokalitě lze velmi

obtížně vést nově navrhovanou autobusovou linku)

a chybí pěší propojení od železniční stanice

■ Investor městu předem předloží k odsouhlasení pro-

jekt areálové zeleně a bude při realizaci respektovat

požadavky města

Město Hostivice dále požaduje, aby investor vystavěl

parkoviště pro návštěvníky hostivického hřbitova (vyzna-

čeného v územním plánu jako plochu DP) severně od

hřbitova nebo alespoň poskytl pozemek pro jeho

výstavbu.

C) Rada města Hostivice
neschvaluje/nesouhlasí

1. S provedením výkopových prací za účelem položení

optického kabelu firmy Klfree.net Kladno na parcely

č. p. 1352/38, 1252/9, 402/2, 405/1, 1168/20, 1168/1,

1309 a 1325 v k. ú. Hostivice.

2. Nesouhlasí s doplněním osvětlení v lokalitě Sadová

v tomto roce z důvodu nedostatku finančních prostředků

města.

3. S návrhem zastupitele MUDr. Davida Ratha – nedopo-

ručuje ZM zařazení částky osm milionů Kč na vybudo-

vání parku mezi ulicemi Čsl. armády a Za Mlýnem do

rozpočtu města na rok 2008.

4. S parkováním nákladního automobilu na pozemku

č. p. 510/10, žadatel pan Nedbal.
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Zastupitelstvo města bere na vědomí:

1. Zapisovatelka: Blanka Hatschbachová.
2. Zprávu o činnosti rady města (přednesl Ing. Šantrůček).
3. Kontrolu zápisu ze zasedání ZM č. 9, konaného 28. 11.

2007 (Ing. Kučera, pí. Vávrová).
4. Zprávu Kontrolního výboru (přednesl MVDr. L. Kudrna).
5. Zprávu o výsledku procesního auditu (za společnost Nexti-

raOne Czech, s. r. o., přednesl p. Emanuel, p. Pechač
a p. Havlíček).

6. Informaci o ušetřených finančních prostředcích ve výši 67
mil. na ČOV – souhlasná stanoviska máme a tím je splněn
úkol ze ZM napojit Hostivici na ÚČOV Praha.

7. Informaci o zámecké zahradě a záměru vytvoření objektu –
představil Dr. Svoboda a zastupitelé si zváží tento podnět
a připomínky s názory sdělí do 29. 2. 2008 radě města, aby
s těmito podklady mohla dále pracovat.

8. Informace o možném prodeji pozemků pod areálem SAB
(parc. č. st. 721, st. 1056, 164/2, 164/13, 164/14). Zastupi-
telé navrhnou cenu za m2 k jednání, k 29. 2. 2008.

9. Návrh pana Pelce staršího na odmítnutí jednání ve věci
možného odkoupení Sokolovny a jejího okolí.

10. Jednání se společností DELOC – informace Stavební úřad
o přerušení stavebního řízení ve věci výstavby provozní
haly na pozemku KN 41/1.

11. Informaci o jednání na Magistrátu hl. m. Prahy k rozvoji
letiště Praha – Ruzyně.

Zastupitelstvo města schvaluje:

1. Program zasedání zastupitelstva – doplnění o bod „Letiště“
(návrh Ing. Kučery).

2. Skrutátora – p. Dalibora Smažinku.
3. Návrhovou komisi ve složení – pí. Jana Kozlová, pí. Jitka

Najmanová, MVDr. Luboš Kudrna.
4. Ověřovatele zápisu – pí. Vlastu Kulhánkovou, p. Jaroslava

Kratochvíla.
5. Návrh rozpočtu města Hostivice na rok 2008 s těmito úpra-

vami: 
a) opravy komunikací – dopravní obslužnost – prahy v ul.

Sadová + 33 000 Kč
b) výdaje pohřebnictví + 100 000 Kč
c) studie Zámecká zahrada (polyfunkční dům) –

100 000 Kč
6. Vyjádření města Hostivice k dokumentaci hodnocení vlivů

paralelní RWY 06R/24L letiště Praha-Ruzyně na životní
prostředí podle předloženého návrhu.

7. Přijetí daru ve výši 500 000 Kč od společnosti American
Chance Casinos.

8. S pořízením změny ÚP města Hostivice č. 2 s tím, aby
zastupitelka Iva Koptová jednala a spolupracovala s poři-
zovatelem 2. změny ÚP města Hostivice Ing. Vichem a se
zpracovatelem – společností IKP CE, s. r. o., při přípravě 2.
změny ÚP města Hostivice.

9. S plánem činnosti Kontrolního výboru pro 1. pololetí roku
2008.

10. Se zahrnutím „Přeložky splaškové kanalizace – bytová
výstavba Zahrada II“ do kupní smlouvy se společností
„doma Zahrada II. s. r. o.“ schválené zasedáním ZM Hosti-
vice dne 28. 11. 2007.

11. Požadavky města a jejich zapracování do zadání změny
č. 2 ÚPM Hostivice:
a) změnit koncepci odkanalizování města Hostivice s napo-

jením na kanalizaci hl. města Prahy
b) zařadit do veřejně prospěšných staveb navrhovaný

kanalizační výtlak z ČOV Hostivice na kanalizaci hl.
města Prahy.

12. Tyto názvy ulic: Jetřichova (v průmyslové zóně v Jenečku
ulice vycházející z ulice Floriánovy souběžná s Čsl. armády
za budovou prodejny PLUS), K Dálnici (ulice v průmyslové
zóně Palouky – nová odbočka do zóny z Čsl. armády, která
bude sloužit i jako spojka na silnici R6), Archeologická
(ulice v průmyslové zóně Palouky, obsluhující její nejzá-
padnější část – místo dnešní výstavby nových hal hned za
viaduktem, vychází z ulice K Dálnici), Kaštanová (ulice na
samém jv. okraji města v nové bytové zástavbě – místo
výstavby firmy Central Group – Sadová III), U Zámecké zdi
(ulice z Litovické k základní škole).

13. S uzavřením kupní smlouvy se společností AZA Trade, na
koupi stavebního objektu veřejného osvětlení na pozem-
cích parc. č. 518/1, 518/43 a 377/1 k.ú. Litovice a násled-
ným předáním provozovateli a správci ELTODO Citelum.

14. Přijetí daru ve výši 500 000 Kč od společnosti Viterra Deve-
lopment Česká, s. r. o.

Zastupitelstvo města ukládá:

1. Radě města zajistit doručení schváleného vyjádření
k dokumentaci hodnocení vlivů paralelní RWY 06R/24L
letiště Praha-Ruzyně na životní prostředí Ministerstvu
životního prostředí ČR do 1. února 2008.

2. RM zpracovat koncepci zřízení městské policie a finanční
rozbor nákladů.

3. RM jednat o možném odkoupení Sokolovny a současně
prověřit platné soudní rozhodnutí o současném majiteli.

4. RM podat v tomto roce žádosti o přidělení dotací na akce:
I) výstavba stravovacího pavilonu u ZŠ Hostivice
II) napojení na ÚČOV Praha
III) revitalizace Litovického potoka
IV) park v ulici Ke Skále

USNESENÍ č. 10
ze zasedání Zastupitelstva města Hostivice 

dne 28. 1. 2008
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ROZPOČET MĚSTA HOSTIVICE  ROK 2008

*Poznámka:
Úplné rozpracování
položky “úřad” bude
uveřejněno po zpraco-
vání závěrečného účtu
města.

Položka provoz před-
stavuje mzdy a odvody
na zdravotní a sociální
pojištění zaměstnanců,
spotřebu energií, nákup
služeb, poštovné, běž-
nou obnovu a doplnění
vybavení kanceláří,
nákup kancelářských a
hygienických potřeb, je
zde započtena také
rezerva na investice
apod.

*



Oceňování dětí starostkou města
V pondělí 28. ledna 2008 se uskutečnilo v zámecké obřadní síni slav-

nostní ocenění dětí starostkou města. 

Oceněny byly následující děti:

Gabriela Trefná – 1. místo na Mistrovství světa ve sportovním aerobiku v Běle-
hradě, republikové soutěže 3x 1. místo, 1. místo mistrovství ČR, nominační závod na
MS – 1. místo. V některém z dalších čísel Hostivického měsíčníku otiskneme profil G.
Trefné

Skupina starších děvčat z Taneční a hudební školy manželů Lisnerových za 1.
cenu za choreografii a za mimořádný umělecký dojem na přehlídce “Dance show” ve
Strakonicích a za získání putovního poháru na celostátní přehlídce “Dance manie”
v Prachaticích. Skupina vystupuje pravidelně o Vánocích, Velikonocích a na konci
školního roku. Rovněž vystupují již několik let na hradě Křivoklát. 
Za Taneční a hudební školu manželů Lisnerových byly oceněny: Dominika Nová-
ková, Kristýna Novotná, Jana Chaloupková, Anna Mansfeldová, Kateřina Mans-
feldová, Annemarie Skálová, Eliška Pudivítrová, Kateřina Jabůrková, Zuzana
Halenková a Tereza Havelková.

Kajky – za umístění v soutěži Zelená stezka – zlatý list – 1. místo v okresním kole, 10.
místo v národním kole – Jana Hatschbachová, Dana Hatschbachová, Vojtěch Ján-
ský, Jakub Staněk, Tereza Staňková, Barbora Nedvědová.

Mikuláš Svoboda – celostátní kolo pěvecké soutěže Karlovarský skřivánek – čestné
uznání, celostátní kolo pěvecké soutěže Pohorský čtyřlístek – čestné uznání.

Jan Fišer a Martin Štěpán – krajské kolo ve volejbale, vítězové okresních kol v atle-
tice a basketbale.

foto a text M.Křižková.

Čistírna odpadních vod

Situace s problematikou ohledně dostatečné či
nedostatečné kapacity naší ČOV se po letech
vyřešila. Ač někteří zastupitelé bojovali za stavbu
druhé etapy výstavby ČOV, která v současných
cenách představuje cca 90 milionů Kč (kvalifiko-
vaný odhad odborníků), podařilo se přinést sou-
hlasná stanoviska z Magistrátu Hl. města Prahy,
Pražské vodárenské společnosti, Pražských
vodovodů a kanalizací k napojení města Hosti-
vice k ÚČOV Praha. Toto napojení bude stát cel-
kem 27 milionů Kč, a to i s výkupem pozemků a
projektovou dokumentací. Tento krok městu
velice uleví od problémů do budoucna s vynaklá-

dáním vyšších a vyšších finančních prostředků.
Každá ČOV musí plnit parametry EU (tím je
nutná neustálá kontrola a přizpůsobení technolo-
gie pro dodržování těchto parametrů). To nemlu-
víme o vysokých požadavcích na naše město,
protože vyčištěná voda vtéká do Litovického
potoka a přes nádrž Strnad do koupaliště Džbán,
musí splňovat ty nejpřísnější limity. Úspora ve
financích je tedy nemalá. Pokud by se tento krok
nepodařil, bylo by nutné požádat o úvěr. Myslíme
si, že pokud zavázat město úvěrem, pak jedině
na dostavbu základní školy, ale i tady zkoušíme
žádat o dotace. Úvěr je až poslední řešení.

Koptová, Kratochvílová

PODĚKOVÁNÍ

Město Hostivice

děkuje firmě 

KAREL ŘEZÁČ 
se sídlem v Chýni za

provedení zemních

prací v lokalitě Viš-

ňovka při úklidu nepo-

volené skládky. Firma

provedla práce na

vlastní náklady.

Penzion 
Zámecký Dvůr
Dne 11. prosince 2007 byl otevřen pen-
zion „Zámecký Dvůr Hostivice“ na
Husově náměstí. Vybudován byl
v důkladně rekonstruovaném východním
křídle zámeckého dvora. 

Tento projekt byl spolufinancován Evrop-
skou unií a Středočeským krajem. Na
fotografiích je zachycen stav budovy
před rekonstrukcí, pohledy do interiéru
penzionu a současný pohled na
východní křídlo zámeckého dvora. 

Text a foto
A. Křižková, Ing. Rudolf Coufal
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Budování parků
Z dotace Ministerstva financí, kterou pro město Hostivice
pomohl sehnat MUDr. David Rath, proběhla rekonstrukce čtyř
parků, jež jsou ve vlastnictví Města Hostivice. Je to park T. G.
Masaryka při ulici Litovická, park v ulici Družstevní v Jenečku,
park v Nouzově při ulici Janderova a pak se vyčistila lokalita
Třešňovky a z části se odvezla nepovolená skládka v této loka-
litě. Pokyn z Ministerstva financí pro čerpání peněz z této
dotace na rekonstrukce parků přišel až 17. 10. 2007. Dle pod-
mínek stanovených Ministerstvem financí musely být práce
dokončeny a předány Městu Hostivice do 31. 12. 2007. Moc
času nezbývalo, ale díky příznivému počasí v zimním období to
dodavatelské firmy stihly.
V současné době máme zpracovaný projekt na „Centrální park
Hostivice“, který by měl být nově vybudován na pozemku
bývalé skládky mezi ulicemi Čs. armády a ulicí Za Mlýnem
vedle autobazaru. Realizace tohoto parku by přišla na více než
8 milionů korun a roční náklad na údržbu tohoto parku pak na

1,5 milionu korun.Tento projekt byl zpracován jako podklad pro
čerpání dotace. Pro svůj velký realizační náklad nebyl vybrán.
Samozřejmě, když se najde nějaký investor, který by vložil tuto
sumu do realizace parku, tak se tomu město určitě nebude brá-
nit. V rozpočtu města zatím nejsou prostředky na tuto realizaci.
Myslím si, že když máme ostatní zeleň v tak katastrofálním
stavu, tak by bylo potřeba vynaložit finanční prostředky na
úpravu této zanedbané zeleně a ne budovat další nové parky,
které budou odčerpávat finanční prostředky z rozpočtu města.
Již teď musíme počítat s navýšením finančních prostředků na
údržbu nyní opravených parků. A ty musíme vynaložit, protože
ve všech parcích jsou nové výsadby, a ty by bez pravidelné,
časté péče přišly vniveč. Pak by tyto rekonstrukce byly zby-
tečné a byly by to vyhozené peníze. 

Dana Čechová

Omluva

Vážení spoluobčané, je nutné omluvit se za opožděné dodání lednového čísla Hostivického měsíčníku. Velice nás tato skuteč-

nost mrzí a mrzí nás i kvalita papíru. Proběhlo jednání, kde se nedorozumění napravilo. V tento moment je stanoven harmo-

nogram, podle kterého se budeme řídit nejen my s dodáním podkladů, ale i tiskárna. Problém nastal i při dodání do vašich

domácností prostřednictvím společnosti TNT. Ještě jednou se omlouváme, snad pochopíte, že při něčem novém je začátek

vždy těžký.

Iva Koptová,  M.Kratochvílová

Nové ceny inzerce 
v Hostivickém

měsíčníku

od března 2008

Místní OSVČ a občané (fyzické osoby)

Celá strana 1 200 Kč

1/2 strany 600 Kč

1/4 strany 300 Kč

1/8 strany 150 Kč

Ostatní

Celá strana 2 800 Kč

1/2 strany 1 400 Kč

1/4 strany 700 Kč

1/8 strany 350 Kč

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
– VÝZVA

Vyzýváme rodiče dětí narozených 
od 12. 7. 2007 do 31. 12. 2007

s trvalým pobytem v Hostivici, kteří mají zájem o účast  na
slavnostním vítání občánků, aby oznámili do 29. 2. 2008 

jméno a datum narození dítěte a adresu trvalého bydliště na
telefon 220 397 138, 220 397126, 220 397 120 nebo e-mai-

lem na adresu: 
krizkova@radnice.hostivice.cz

nebo srbova@radnice.hostivice.cz.

UPOZORNĚNÍ
SOCIÁLNÍHO ODBORU

Žádáme občany, kteří jsou přihlášeni k trvalému pobytu
v Hostivici a oslaví v letošním roce životní jubileum 
(75, 80, 85, 90, 95 let), aby nám tuto skutečnost ohlásili na
sociální odbor MěÚ Hostivice (tel. 220 397 139-40). 
Bývalo zvykem, že tyto jubilanty navštívili členové sociální
komise a předali gratulaci s dárečkem, ale bohužel 
zákon č. 101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů nám neu-
možňuje využít osobních dat hostivických občanů.
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opět si vám dovoluji poslat průběžnou zprávu o mé činnosti

v zastupitelstvu města Hostivice, kde ČSSD působí v roli opo-

zice. 

Velice mě mrzí, že se nestihlo z mnou získané dotace ve výši 7

milionů Kč vybudovat centrální park na místě bývalé skládky

mezi ulicí Československé armády, autobazarem a novou

zástavbou, v blízkosti železniční tratě, Za mlýnem. Způsobily to

prý průtahy v čerpání dotace ze strany Ministerstva životního

prostředí, a tak vedení města následně využilo dotaci na úpravy

zeleně v jiných částech města. Zastupitelstvo ještě neobdrželo

konečnou zprávu o využití dotace od vedení radnice, avšak

podle mých informací byl projekt na park již zadán a tak se budu

snažit na vedení města i nadále působit, aby nebyla tato myš-

lenka zapomenuta. Což zdá se nehrozí, neboť vedení radnice je

tomuto nápadu příznivě nakloněno.

Inicioval jsem doplnění územního plánu o závazné regulace pro

nově budované skladové haly v okolí města. Chtěl bych, aby

napříště tolik nehyzdily krajinu a musely mít zatravněné střechy

a boční stěny a dále aby stoupl podíl zeleně mezi skladišti

obecně. Na zastupitelstvu bylo ze strany vedení města přislí-

beno, že tyto podmínky budou zapracovány. Bohužel haly, které

se již staví, toto opatření nepostihne, neboť již mají vydaná

potřebná rozhodnutí a tudíž město ztratilo možnost, jakkoliv je

ovlivnit.

Na zastupitelstvu také proběhla diskuse se zástupci letiště

o vytyčení hranic hlukových pásem, v souvislosti s výstavbou

nové dráhy. Jsem odpůrcem této dráhy, neboť Hostivice bude

daleko více zasažena hlukem. Proto jsem navrhl usnesení zně-

jící v tom smyslu, že město Hostivice nesouhlasí s výstavbou

nové dráhy. Usnesení bylo zastupitelstvem jednoznačně přijato. 

Zastupitelstvo projednávalo návrhy na změnu územního plánu

města. Osobně jsem zcela nekompromisně proti novým,

komerčně průmyslovým zónám, což jsou ve skutečnosti další

skladiště či výrobní haly. Po velmi dramatické diskusi se alespoň

podařilo zabránit výstavbě tovární haly firmy Deloc, přímo v his-

torickém centru města, v sousedství fary a kostela. Obávám se,

že vítězství není konečné, neboť z diskuse jsem získal dojem, že

řadě zastupitelů vůbec nevadí, že by v těsném sousedství

s náměstím měla stát nová lakovna radiátorů. Osobně považuji

za zcela nevhodné, aby se jakékoliv výrobní podniky v blízkosti

obytné zástavby jakkoliv rozvíjely. Prosazuji, aby na ně město

vykonávalo trvalý nátlak, s cílem je vysídlit alespoň na okraj

města, tedy do dostatečné vzdálenosti od obytných území.

U řady dalších komerčních projektů jsem však se svým negativ-

ním stanoviskem neuspěl. Poukazoval jsem na to, že občané

města z těchto projektů mají výhradně jen negativa – zvýšená

doprava, především nákladních vozidel, exhalace a zhyzděné

okolí města. Byl jsem přehlasován, a tak může vzniknout nový

rozsáhlý komerční areál za Jenečským hřbitovem, což je, dle

mého, nepřijatelně blízko od bytové zástavby. Navíc na západ

od města, tedy v místech, odkud převážně vane vítr. 

Současně jsem vyjadřoval velmi rezervovaný až spíše negativní

postoj k další masové bytové výstavbě. Jsem přesvědčen, že

k další rozsáhlejší bytové výstavbě se v katastru města může při-

stoupit jen po té, co investoři pomohou městu vyřešit zásadní

problémy, jakými jsou: nedostatečná kapacita školky a školy

(nedostavěná budova školy), neexistence středního školství,

přetížené komunikace spojující Hostivici s Prahou. Pokud se tyto

problémy nevyřeší, tak nesouhlasím s dalšími většími projekty

na zástavbu volných ploch v okolí města. Tento názor zatím

v zastupitelstvu převažuje, a tudíž velké bytové projekty nebyly

schváleny.

Zastupitelstvo také schvalovalo některé výdaje města, se kte-

rými jsem vyslovil nesouhlas. Jde o výdaj 650 000 Kč na prove-

dení procesního a personálního auditu městského úřadu

(25 zaměstnanců) a technických služeb města (cca 27 zaměst-

nanců). Byl jsem proti, protože si myslím, že cena neodpovídá

rozsahu zadání, a také jsem přesvědčen, že u takto malých

organizací musí takové zadání zvládnout vedoucí příslušného

úřadu, popřípadě organizace. Dále jsem nehlasoval pro první

výdaj ve výši 1,7 milionu na „zásobník projektů“, neboť nemám

dostatek informací o tom, co bude za tyto peníze pořízeno. Navíc

jde o první vydání a další, snad až do 4 milionů, mají následovat.

Zastupitelé zatím nedostali žádný seznam projektů, o které by

se mělo jednat, což si myslím, že je chyba, neboť především

zastupitelé města by s jednotlivými projekty rozvoje města měli

přicházet a hlasováním je seřadit podle důležitosti. I já mám

v hlavě několik takových projektů a stále čekám na to, kdy

vedení města otevře ucelenou diskusi o strategii dalšího rozvoje.

Bohužel, informace předané vedením města i zástupci firmy,

která zásobník projektů realizuje, mě zatím nedaly dostatek

argumentů k tomu, abych získal pocit, že jde o dobře vynaložené

prostředky města. Nevylučuji však, že pokud v budoucnu získám

dostatek informací, které prokáží, že firma nejen dokáže projekty

připravit (zatím netuším jaké), ale získá na ně i peníze z kraj-

ského či státního rozpočtu, nebo fondů EU, budu v této věci

ochoten svůj postoj změnit. Myslím si, že by zastupitelé měli mít

více podrobných a přesných informací dřív, než pro podobné

návrhy hlasují. Se svým postojem jsem při hlasování o těchto

výdajích neuspěl a byly tudíž schváleny.

Také jsem hlasoval proti systému zavedení „nálepek – známek“

na popelnice od Nového roku. Myslím si, že by město nemělo

občany obtěžovat tím, že si musí chodit na úřad kupovat

známky. Navíc každému přiděláme starosti v případě odcizení či

poničení známky. Navrhoval jsem jiné systémy, které by mohly

dosáhnout téhož výsledku a neobtěžovat občany města. Myslím

si, že například řidič sběrného vozu by mohl mít seznam plátců

a kontrolovat jej podle čísla uvedeného na popelnici. Těm, co

nezaplatí, by následně nebyla popelnice vysypána. Řidič by

přesně věděl, kolik popelnic je placeno u každého popisného

čísla. Tento systém nebyl zastupiteli přijat s odůvodněním, že by

to řidič technických služeb nezvládl. Stále si myslím, že orgány

města, včetně technických služeb, jsou tu pro občany a ne

občané pro ně. Tudíž, pokud vám systém nálepek přidělá práci

a starosti, pak prosím vezměte v potaz, že jsem byl proti a své

výhrady adresujte vedení města.

Vážení spoluobčané, na zasedáních zastupitelstva jsem někdy

trochu jedovatý, ironický, často zdržuji různými dotazy. To vše

činím proto, že chci, aby se v našem městě žilo lépe, bylo čistší,

klidnější, s větším podílem zeleně a možnostmi aktivní relaxace.

V některých věcech zůstávám dost osamocen, jindy získám pro

návrh většinu. Určitě nemám patent na rozum, ale chci žít v pří-

jemném rezidenčním městě, kde městský úřad lidem přátelsky

pomáhá. 

V nastávajícím roce 2008 vám přeji hodně zdraví a štěstí.

MUDr. David Rath

Polemika – názory 

Vážení spoluobčané,



Dne 16. 1. 2008 se žáci 1., 2. a 3. tříd zúčastnili přednášky o silničním provozu,
kterou vedla zástupkyně organizace BESIP. Děti byly rozděleny do menších
skupin, aby měly možnost navázat kontakt s přednášející a aby se v diskusi
dostalo na každého žáka, který se chtěl ptát. Zopakovaly si dopravní značky a
řešily situace v silničním provozu. Přednášející je upozornila na problémy, s
nimiž se denně na silnicích setkávají, a nabídla jim řadu řešení, z nichž měly
vybrat to správné.
Věříme, že zopakováním pravidel silničního provozu, jehož jsou žáci účastníky,
přispějeme k jejich bezpečné cestě do školy.

Vlasta Lišková
zást. ředitele pro 1. stupeň

OZNÁMENÍ 
rodičovské veřejnosti

Ředitel základní školy stanovuje 

dny ředitelského volna
pro 2. pololetí školního roku

2007/2008

středa 30. 4. 2008 
pátek 2. 5. 2008
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BESIP

Začátek února proží-
váme i my s předškolními

dětmi v mateřské škole ve zna-
mení zápisu do 1. třídy základní školy. Děti mají mnoho otázek,
jaké to „tam“ bude, jaká bude paní učitelka, co to je vyučovací
hodina, neznáme Slabikář, proč ve škole zvoní – to přece ve
školce nemáme, co nás vlastně čeká…?
Pro uklidnění dětí, a natěšení se na školu, chodíme na návštěvu
do prvních tříd. Děti poznávají prostředí třídy, také své bývalé
kamarády, a ti jim už předvádějí, co všechno se za pololetí nau-
čili. Tedy, paní učitelky, klobouk dolů – je to hodně práce, kterou
jste vy i děti zvládly!
V praxi se také setkáváme s termínem „odklad školní docházky“.
Pokud nastane situace, že dítě není sociálně zralé a docházku
do školy by psychicky nezvládlo nebo není schopno zvládnout
nároky výuky, absolvuje návštěvu pedagogicko-psychologické
poradny, která vydá vyjádření a dítě má možnost se ještě další
rok rozvíjet ve školce. 
Tady se někdy setkáváme s extrémní situací: buď rodiče mají
názor, že je dítě malý genius a do školy ho dají, nebo mu nao-
pak (a někdy zbytečně) zařídí odklad. Snažíme se obě situace
s nimi rozumě probrat a najít to nejlepší východisko pro dítě.
Co potřebujeme znát? Učíme se počítat – přidávat, ubírat
a poznat, co je více a méně a co stejně. Orientujeme se v pro-
storu – co je nahoře, uprostřed, dole, vlevo, vpravo. Poznáme
geometrické tvary, učíme se třídit skupiny se stejnou vlastností.
Známe základní i doplňkové barvy a jejich odstíny.
Při grafickém projevu koordinujeme oko a ruku, čímž se připra-
vujeme na psaní. Snažíme se, aby výtvarný projev byl už mno-
hem obsažnější, obsahoval detail a vedeme děti ke správné pro-
porcionalitě obsahu.
Stránka slovního projevu směřuje k samostatnému vypravování
děje časově správně řazeného, k co nejširší slovní zásobě
a osvojování si dalších nových slov a pojmenování.
Komunikace s dospělým by měla být bez ostychu a dítě by mělo
dokázat prezentovat svou myšlenku. S touto oblastí rozvoje je
blízce spjata logopedická péče, kterou u nás provádí logope-
dická asistentka. Logopedická náprava řeči je pro dítě vstupující
do školy velice důležitá. V případě jejího zanedbání může mít
dítě ve škole značné problémy nejen při čtení, ale i při psaní.
Samozřejmostí jsou hygienické, společenské a kulturní návyky.

Víte, že jsem slyšela, že školka je poslední instituce, která učí
děti na veřejnosti zdravit? Je to škoda… Vždyť přátelské „Dobrý
den“ udělá radost všem! Ale to je pak i na úvahu chování spo-
lečnosti, úcta ke stáří, úcta k vytvořeným hodnotám… No, ale to
už jsem se dostala hodně daleko od vstupu dítěte do základní
školy.

Popřejme všem budoucím školáčkům jen to nejlepší a my ve
školce budeme rádi, když se na nás za čas přijdou podívat
a pochlubit notýskem s jedničkami, tak jako přišel minulý týden
Lukášek Rak a Markétka Černá. Potěšili nás.

Za MŠ Petra Bělohlávková

Informace o dění:

11. 2. 2008 se jdou školáci podívat do 1. tříd
4. 3. 2008 v době od 9.00 do 11.00 

zveme zájemce na Den otevřených dveří
12. a 26. 3. 2008 v době od 14.00 do 17.00 probíhá zápis do MŠ

Blíží se zápis 
do základní školy

Základní škola
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Informace o Pražské integrované dopravě
Změny v tarifu PID
Od 1. ledna 2008 došlo ke změně tarifu Pražské
integrované dopravy. Nejvýraznějších úprav
doznalo jízdné na území Prahy a také způsob
výpočtu ceny při jízdě za hranice hlavního
města. Na základě zaznamenaných dotazů při-
nášíme odpovědi na nejčastěji kladené otázky.

■■ Co je tarifní pásmo B a k čemu je dobré?
Nové tarifní pásmo B ovlivňuje cenu pouze
u jednorázových jízdenek při cestách přes hra-
nice Prahy. Pásmo B vzniklo rozdělením
dojezdového pásma 0 (na příměstských auto-
busových linkách a ve vlacích) z důvodu zvý-
šení ceny základní jízdenky z 20 Kč na 26 Kč
(ze třípásmové jízdenky na čtyřpásmovou)
a pro vyrovnání rozdílu razantnějšího zdražení
jízdného v Praze a méně výrazných cenových
úprav v jejím okolí. Území Prahy je tak nově
rozděleno na 4 tarifní pásma (P s dvojnásob-
nou hodnotou, 0 a B). Pásmo B je tzv. „hra-
niční pásmo“ v rozmezí cca 5 km od hranic
Prahy směrem do centra. Pro cesty pouze po
Praze vás nemusí toto nové pásmo zajímat
(základní jízdenka je čtyřpásmová za 26 Kč).
Při cestách přes hranice Prahy však musíte
s jedním pásmem navíc počítat při výpočtu
ceny jednorázové jízdenky. Pokud cestujete
přes hranice Prahy pravidelně a vlastníte
doplňkové časové kupony, opět se vás pásmo
B netýká. V předplatném se pásma B a 0 počí-
tají jako jedno pásmo a cestující si na doplň-
kové kupony zapíše pásmo 0. Tyto kupony pak
samozřejmě umožňují i projetí pásma B.
Obdobně máte-li doplňkový kupon pro vnější
pásma kombinovaný s pražskou „tramvajen-
kou“, pak je pásmo B předplaceno právě
v tramvajence pro Prahu.

■■ Jak se mění cena jízdného při cestě přes
hranice Prahy?

Kvůli rozdělení dojezdového pásma 0 na dvě 
(0 a B) se zvyšuje jednorázové jízdné o jedno
pásmo (zpravidla o 6 Kč). Pokud jezdíte na
doplňkové časové kupony, platíte za stejný
počet pásem jako dosud, protože pro před-
platné se pásmo B a pásmo 0 počítají jako
jedno pásmo a na kuponech se označují 0. Při
jízdě jen z hraničního pásma B ven z Prahy
nebo obráceně platíte za počet vnějších pásem
+ jedno pásmo (B) u jednorázových jízdenek.
V žádném případě nelze použít pro vjezd do
Prahy nepřestupní jízdenka za 10 Kč, ta totiž
platí jen ve vnějších pásmech. Začíná-li vaše
cesta ven z Prahy v pásmu 0, platíte příslušný
počet vnějších pásem + dvě pásma (B a 0).

■■ Jak vypočítám cenu jízdného?
Zas tak složité to není. Stačí počítat pásma
v následujícím pořadí: P, P, 0, B, 1, 2, 3, 4, 5.
Tedy pokud jedu například z pásma 2 do
pásma 0 (např. vlakem z Řevnic na Smíchov-
ské nádraží), potřebuji čtyřpásmovou jízdenku
za 26 Kč. Pokud pokračuji až na Hlavní nád-
raží nebo přestupuji dále na MHD, tedy jedu až
do pásma P, musím mít šestipásmovou jíz-
denku za 38 Kč. Naopak pokud jedu jen na
okraj Prahy (např. do Radotína – pásmo B)
a už nepokračuji městskou dopravou, stačí mi
při cestě z pásma 2 pouze třípásmová jíz-
denka za 20 Kč. Pro držitele pražských průka-

zek (na pásmo P) se nic nemění, platíte jen za
použitá vnější pásma (tedy při cestě z pásma
2 dokoupíte jen dvoupásmovou jízdenku za
14 Kč). Ale pozor, je-li z provozních důvodů na
jízdním řádu vynecháno některé pásmo (např.
pásmo B na rychlíkových linkách nebo pásmo
0 na kratších příměstských linkách) je cena
jízdného stejná, jako byste vynechané pásmo
projížděli. To platí jak ve vnějších pásmech, tak
i na území Prahy. Například pokud pojedete
z Klecan do centra Prahy, platíte za 5 pásem
(1, B, 0, P, P), i když na příměstské lince není
pásmo 0 uvedeno.

■■ Jakou jízdenku potřebuji, pokud jedu
z okolí Prahy a v Praze pokračuji měst-
skou dopravou?

Příměstské autobusové linky se nacházejí na
území Prahy v pásmech B a 0. Rovněž tak
železniční stanice mimo centrum Prahy. Pokud
chci v Praze dále pokračovat městskou dopra-
vou nebo jedu vlakem až do centra, musím si
připlatit za dvojpásmo P, tedy potřebuji jízdenku
s platností rozšířenou o 2 pásma. V pásmu P se
totiž nachází všechny linky metra, tramvají
a městských autobusů na území Prahy včetně
železničních stanic v centru. Takže pokud
potřebujete jet dále do Prahy a z příměstské
linky přestoupíte na MHD, pak je výsledkem
počet vnějších pásem + čtyři pásma pražská.

■■ Kde všude mohu použít SMS jízdenku?
SMS jízdenky platí pouze v pásmu P, tedy jen
v metru, tramvajích a městských autobusech.
V žádném případě neplatí v příměstských
autobusech řady 300 a 600, i když se tyto linky
také pohybují po Praze. Důvodem je nemož-
nost ověření pravosti SMS jízdenky řidičem na
linkách, kde se nastupuje pouze předními
dveřmi. SMS jízdenky rovněž neplatí ve vla-
cích ČD a na přívozech.

■■ Co když jedu jen pár stanic?
Pokud jedete po Praze jen pár zastávek,
vyplatí se jízdenka za 18 Kč, která je nepře-
stupní (kromě metra) a platí 20 minut (v metru
5 stanic včetně nástupní). Pro krátké cesty
mimo území Prahy můžete použít také patnác-
timinutovou nepřestupní jízdenku za 10 Kč pro
dvě vnější pásma. Tato jízdenka neplatí na
území Prahy (tedy ani v pásmech 0 a B, ani
v těch zastávkách, kde je zastávka na území
Prahy zařazena současně do B, 1). Další mož-
ností je jízdenka za 14 Kč s platností 2 pásma
a 30 minut. S touto jízdenkou můžete jet do
Prahy pouze do hraničního pásma B a v tomto
pásmu je na rozdíl od mimopražských pásem
nepřestupní.

■■ Mění se i pokuta za černou jízdu?
Základní postih 950 Kč se nemění, snížený
postih při platbě na místě nebo do 15 dnů
v doplatkové pokladně DP hl. m. Prahy se zvy-
šuje z 500 Kč na 700 Kč.

Organizační změny v ROPIDu
Na základě organizačního a personálního
auditu došlo k 1. lednu 2008 ke změně organi-
zační struktury Regionálního organizátora
Pražské integrované dopravy. Provedené
změny mají za cíl zefektivnit práci organizace
i fungování systému PID a zlepšit komunikaci

jak se smluvními partnery (dopravci, objedna-
telé, samospráva), tak s cestující veřejností.
Optimalizací systému PID, postupným prohlu-
bováním integrace jednotlivých druhů dopravy
a výraznějším zviditelněním integrované
dopravy v očích veřejnosti chceme mimo jiné
docílit lepšího vnímání a širšího využívání
veřejné dopravy na úkor individuální.    

Rozšíření prodeje doplňkových
kuponů BUS+ČD
ROPID ve spolupráci s Českými drahami,
a. s., významně rozšiřuje od 1. února 2008
prodej doplňkových měsíčních a čtvrtletních
kuponů PID pro vnější pásma. Kupony budou
nově k dostání v každé osobní pokladně Čes-
kých drah, a to nejen ve stanicích v rámci
Pražské integrované dopravy, ale prakticky ve
kterékoli železniční stanici v České republice.
Předplatní kupony budou vypadat jako kla-
sická vlaková jízdenka s tím rozdílem, že na ní
bude vytištěn kupon s údaji o příslušném počtu
pásem a s časovou platností, kterou si cestu-
jící zvolí. Po zakoupení doplňkového kuponu
v podobě vlakové jízdenky cestující pouze jíz-
denku přeloží na polovinu a vloží ji do klasic-
kého pouzdra průkazky PID tak, aby byly vidi-
telné údaje o době platnosti, tarifních pásmech
a o čísle průkazky.
Tímto významným krokem dochází k zásad-
nímu rozšíření dostupnosti doplňkových
kuponů v širokém okolí Prahy. Například
zakoupení čtvrtletního kuponu se vyplatí již
v případě, že cestující pojede tam i zpět jen tři-
krát do týdne. Přitom má neomezenou volnost
pohybu po celém území PID v rámci dané pás-
mové platnosti. 

Nové jízdenky při cestách vla-
kem do Prahy
ROPID ve spolupráci s ČD, a .s., rozšiřuje od
14. 1. 2008 sortiment jízdenek Pražské integro-
vané dopravy. Nové druhy jízdenek pod znač-
kou „T+R“ (train and ride) jsou vhodné pro ces-
tující vlakem, kteří přijíždějí do Prahy na krátkou
dobu nebo se potřebují pomocí MHD přepravit
z jednoho pražského nádraží na druhé. 
Průvodčí ve vlaku i jakákoli osobní pokladna
Českých drah nově prodává celodenní
a 32hodinové síťové jízdenky, platné na území
hlavního města Prahy v jakémkoli dopravním
prostředku PID. Jízdenka za 80 Kč platí ode
dne vydání do 01:00 dalšího dne. Jízdenka za
100 Kč platí od 16:00 dne vydání do 24:00
následujícího dne. Je tedy vhodná pro cestu-
jící, kteří jeden den odpoledne přijedou do
Prahy a odjíždějí zpět až druhý den večer –
díky síťové jízdence mohou neomezeně cesto-
vat Pražskou integrovanou dopravou po celém
hlavním městě. 
K těmto novinkám přibyla i tzv. transferová jíz-
denka za 18 Kč, pomocí které se mohou ces-
tující přepravit pomocí MHD mezi jednotlivými
nádražími v centru Prahy (Holešovice – Hlavní
nádraží nebo Holešovice – Masarykovo nád-
raží). Všechny uvedené nové jízdenky PID
platí jen ve spojení s příslušnou jízdenkou
z vlaku. Věříme, že rozšíření nabídky jízdenek
pomůže zatraktivnit cestování, zejména při
spojení cesty vlakem s MHD.
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Hasiči v Hostivici a v Litovicích

Poslední díl seriálu o Hostivici na začátku minulého století věnu-
jeme spolku, který má tradici ve většině měst a obcí včetně Hos-
tivice, sboru dobrovolných hasičů. Musíme samostatně sledovat
dění v Hostivici a v Litovicích, tehdy samostatných obcích.

Mocným podnětem pro vznik hostivického sboru dobrovol-
ných hasičů byla série velkých požárů v roce 1889, kdy vyho-
řela panská cihelna, stodola Josefa Trýby a panská kůlna u pra-
cháren. Přitom se k hašení dala použít pouze panská stříkačka.

Hned v lednu 1889 si místní občané zapůjčili od hasičů z Hos-
touně stanovy jejich sboru, aby podle nich sestavili stanovy hos-
tivického sboru. Tehdy totiž každý spolek zpracovával svoje sta-

novy a nechával je schvalovat u okresního hejtmanství, právní
subjektivita od ústředí jako v současnosti tehdy neexistovala.
Návrh smíchovský úřad opakovaně vrátil k doplnění a teprve třetí
verzi schválil.
Ustavující valná hromada hostivického sboru dobrovolných
hasičů se pak konala 19. listopadu 1890 a přihlásilo se na ní 66
členů. Záhy po ustavení sboru podal výbor žádost o přijetí do
Župní hasičské jednoty Podkožovské Žďár.
Práce ve sboru členy tak nadchla, že jeho velitel Antonín Ibl pilně
cvičil s mužstvem o zimních večerech. Prvním známým zása-
hem bylo hašení domku v Litovicích 2. září 1892.
Po roce činnosti obdržel sbor jako ocenění dar od císaře (spíše
asi od správy hostivického velkostatku, který byl soukromým

císařovým majetkem) ve výši 80 zlatých. Svěcení stříkačky,
zřejmě první, se konalo 20. září 1891 za účasti dalších spolků.
V listopadu 1892 odsouhlasilo hostivické zastupitelstvo výměnu
staré stříkačky za novou s doplatkem 400 zlatých. V roce 1894
byla zakoupena přenosná stříkačka od Josefa Luxe z Chocně.
Činnost dobrovolných hasičů nespočívala jen v přípravě na
hašení a vlastních zásazích, ale zajištění chodu každého spolku
vyžaduje i konání výborových schůzí a valných hromad, které
sbor konal v hostinci pana Bubníka. Hasiči rovněž již od svého

založení pořádali hasičské plesy a účastnili se slavnostních
hasičských sjezdů a dalších událostí. Již v roce 1894 se valná
hromada rozhodla pořídit hasičskou knihovnu. Hasičské knihy
vydávala Zemská hasičská jednota a věnovaly se práci výboru,
strojníka, technice, pořadovým cvičením a dalším námětům pro
činnost sboru.
Nejstarší místo, které sloužilo jako hasičská zbrojnice, není
známo. Asi na přelomu 19. a 20. století vznikla hasičská zbroj-

nice na Husově náměstí vedle fary (domek, kde je nyní video-
půjčovna), která sloužila hostivickému sboru až do postavení
nové zbrojnice v Cihlářské ulici v 60. letech.

12

Hostivice před sto lety – 9. část seriálu
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Sbor dobrovolných hasičů v Litovicích, společný pro Litovice,
Břve i Jeneček, vznikl v roce 1899, jeho stanovy byly schváleny
14. ledna toho roku. Hybatelem byl zřejmě do značné míry lito-
vický dvůr c. k. velkostatku, který sboru propůjčil k užívání svoji

vlastní stříkačku
a některou výzbroj
k používání a uvolil se
postavit před domem
č. 10 v Litovicích hasič-
skou kolnu, ze které
mu bude hasičský sbor
platil roční nájem. Dru-
hou základnou litovic-
kých hasičů se stala

hasičská kolna v Jenečku, kterou postavil v roce 1912 hostivický
zednický mistr Antonín Hakl za 322 korun 37 haléřů a k tomu 5
korun za rozpočet a plánek.
Litovická obec zakoupila pro sbor 5. října 1899 novou čtyřkolo-
vou pérovou stříkačku od R. A. Smekala ze Smíchova za 2 500
korun. Svěcení jedné ze stříkaček se konalo 21. září 1902 pod
záštitou litovického
obecního zastupitel-
stva a v červenci 1903
obec zakoupila dvě
dvoukolové stříkačky
pro Břve a Jeneček od
A. Fichtnera v Košířích.
Litovičtí hasiči měli dále
k dispozici 12 vodních
košíků, 6 přilbic, 2 ochranné přístroje do kouře, 3 pláště, 6 háků,
3 žebříky a 60 m hadice.
V roce 1906 se odehrála taková souhra náhod, že by se jen
těžko vymýšlela. 15. července toho roku uspořádala podkožov-
ská hasičská župa „Žďár“ 24. župní sjezd v Litovicích, kterého se
účastnily všechny hasičské sbory podkožovské župy a řada
místních i okolních spolků. Litovičtí hasiči v programu předvedli
veřejné cvičení, při kterém znázornili požární útok na hostinec
Josefa Vorlíčka (Litovická čp. 625). Již po deseti dnech do
tohoto hostince udeřil blesk a zapálil. Litovičtí hasiči za pomoci
hostivického a chýňského sboru požár po několika hodinách
uhasili, hostinec však vyhořel.

Pro úplnost ještě dopl-
ním, že v roce 1950
vznikl samostatný
hasičský sbor
v Jenečku a ještě
v tomto roce byly
všechny tři sbory slou-
čeny do jednoho, který
přes mnohé organizační pro-
měny působí dosud a patří mezi
nejvýznamnější hostivické zájmové organi-
zace.
Z nejstarších období nemám k dispozici mnoho obrazových
materiálů, článek tedy doprovázím i vhodnými novějšími snímky.

Článek vznikl na základě podkladů laskavě poskytnutých panem
Václavem Liškou, který vycházel ze zápisů v pamětních knihách
obcí Hostivice a Litovice, z knih zápisů z výborových schůzí
i materiálů z jednání výročních valných hromad místních sborů
dobrovolných hasičů a dalších pramenů.

Jiří Kučera

Popisky k fotkám:
1 – Nejstarší známý snímek hostivických hasičů pochází z doby
kolem roku 1895 – zcela vlevo nahoře sedí mladý Antonín
Závora, který se narodil v roce 1879 (snímek z webových strá-
nek pana Lubora Houšky www.houska.wz.cz)
2 – Hostivický sbor v roce 1935, při 45. výročí založení
3 – Za hostivickými hasiči na snímku z doby 2. světové války je
vpravo vzadu vidět hasičská zbrojnice na Husově náměstí
4 – Litovický sbor dobrovolných hasičů včetně mládeže v roce
1938
5 – Litovická hasičská zbrojnice na snímku z roku 1943
6 – Zápis náměstka velitele hostivických hasičů Antonína Škvora
do pamětní knihy Hostivíta z roku 1909
7 – Velitel litovických hasičů Antonín Svoboda se do kroniky
Hostivíta zapsal v roce 1914
8 – Razítko litovických hasičů, které se zřejmě používalo až za
1. republiky

K připomenutí některých výročí mohou napomoci i netradiční
odborné disciplíny. To je i případ litovické tvrze, o kterých se
v pramenech píše poněkud neurčitě, že ji pražský biskup Jan
IV. z Dražic postavil někdy po roce 1330. Ke zpřesnění data
stavby napomohl vědní odbor zvaný dendrochronologie, který –
zjednodušeně řešeno – porovnáváním velikosti letokruhů
umožňuje přesně datovat dřevěný materiál. Trámy z litovické
tvrze analyzoval před časem dendrochronolog Tomáš Kyncl a
zjistil, že stropní trám v kapli byl poražen v zimě 1335/1336.
Vydržel tedy v tvrzi od jejího postavení a přežil všechny pozdější
neblahé události, které tvrz během doby postihly…

Další „dřevo“ z litovické tvrze má letos dokonce „kulaté výročí“.
Jeden kus byl pokácen po roce 1438 a tvoří trámkovou zárubeň
okna ve druhém patře, kde musel přežít ničivý požár v rene-
sanční době. Trám ze stropu 1. patra pak vznikl ze stromu
pokáceného v zimě 1677/1678, tedy před 320 lety, a dokládá
přestavbu tvrze na sýpku za Žďárských ze Žďáru.
Údaje o dalších datovaných dřevěných konstrukcích z litovické
tvrze naleznete na www.dendrochronologie.cz, odkud jsem čer-
pal údaj pro tento článek.

Jiří Kučera
Kaple litovické tvrze se nachází ve 2. patře v jižním přístavku

Stalo se před… 672, 570 a 320 lety
Když byl vyroben trám pro litovickou tvrz…

6

7

8
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Neučíme o jazyce, učíme jazyk

Základní škola s rozšířenou výukou jazyků 

s dlouholetou tradicí jazykové výuky akreditované MŠMT

Bronzová 2027, Praha 13, otevírá pro rok 2008/2009

Škola nabízí řadu aktivit v odpoledních hodinách. Informace: www.zs-bronzova.cz, tel. 235 514 369, 235 514 356

Přihlášky do 15. 4. 2008. Formuláře najdete na www a ve vrátnici školy.

Pozvánka na VIII. ročník  Soutěže pro šikovné děti se zájmem o angličtinu

Soutěž se koná pod záštitou starosty Prahy 13 Ing. Davida Vodrážky a ÚMČ Prahy 13,
za podpory redakcí časopisů Bridge a R&R Rainbow
ve středu 12. března 2008 od 9.00 hod. v ZŠ s RVJ Bronzová 2027 v Praze 5.

Soutěž je určená pro žáky 5. tříd pražských škol.

Žáci si budou moci vyzkoušet své znalosti angličtiny v zábavných jazykových testech, hádankách, doplňovačkách, křížovkách
i na počítači, ústně pak žáci předvedou samostatně svoji pohotovost ve „volné disciplíně“ (písničce, básničce, v krátkém
vypravování atd.). Nejlepší si odnesou věcné ceny a každý žák dostane čestné uznání za účast. Jako čestné hosty přivítáme
zástupce Velvyslanectví Velké Británie a University of New York in Prague.

Pro soutěžící i jejich doprovod je připraveno občerstvení.
Přihlášky na tel./fax: +420-235514369 nebo +420-235514356, p. zástupkyně Mgr. Čočková nebo Mgr. Šoukalová
E-mail: zs-bronzova@zs-bronzova.cz

Formulář přihlášky naleznete na webových stránkách školy (WWW.ZS-BRONZOVA.CZ), nebo na požádání zašleme poštou.

Přihlašujte maximálně 5 žáků za školu, soutěže se může totiž zúčastnit jen 150 žáků.
Během sedmi ročníků se zúčastnilo 964 žáků ze základních škol nejen z Prahy, ale i blízkého okolí. 
Všichni svým výkonem dokázali, že už v 5. třídě hodně vědí.
Těšíme se i na vaši účast  v ZŠ s rozšířenou výukou jazyků
Bronzová 2027, 155 00  Praha 5 – Lužiny (spojení: metro B – stanice Lužiny)
Informace o naší škole najdete na WWW.ZS-BRONZOVA.CZ

pro žáky I. stupně
třídy s intenzivní výukou angličtiny doplněné aktivi-

tami ve školní družině – Hrajeme si s angličtinou,

Zpíváme s angličtinou, Kreslíme s angličtinou, školní

družina je pro děti až do 5. třídy

pro žáky 6. tříd
třídy s pokračováním v intenzivní výuce angličtiny a

počátkem výuky druhého světového jazyka –

němčiny, bohatý výběr volitelných předmětů včetně

třetího jazyka /španělštiny/

všechny třídy s výukou informačních technologií
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PODĚKOVÁNÍ ZA GRATULACI
Děkuji starostce města a sociální komisi 

Městského úřadu Hostivice 

za blahopřání k mým narozeninám.
Božena Mrskočová

PODĚKOVÁNÍ
Děkuji všem, kteří se 3. ledna 2008 přišli rozloučit na poslední

cestě s mým manželem,
panem Miroslavem Králem.

Rovněž děkuji za květinové dary a slova útěchy.
Manželka s rodinou.

Dne 20. ledna 2008 jsme vzpomněli 9. výročí, co nás opustil
náš tatínek a dědeček,

pan Miloš Tušer,
a 25. února 2008 vzpomeneme 12. výročí, co nás opustila

naše maminka a babička, 
paní Jiřina Tušerová.

Kdo jste naše rodiče znali, 
vzpomeňte s námi. 

Za tichou vzpomínku děkují děti 
Dáša, Karel a Jana s rodinami.

Dne 1. března 2008 vzpomeneme 10. výročí úmrtí 
našeho tatínka a dědečka, 

pana Josefa Evana z Jenečka.
Stále vzpomíná 

syn Pepa s rodinou a dcera Jarka s rodinou

Dne 29. ledna 2008 uplynul rok, co zemřel můj manžel,
pan Karel Ineman.

Vzpomíná manželka s rodinou a sestra Bláža.

Dne 13. února 2008 uplyne 10 let od úmrtí 
paní Věry Kopejtkové.

Za vzpomínku děkují synové Vlastimil a Gustav s rodinami.

Dne 15. února 2008 by se dožil věku 65 let manžel, 
tatínek a dědeček,

pan Josef Jedlička.
Vám, kteří vzpomenete spolu s námi, děkujeme.

Zároveň bychom rádi poděkovali všem, 
kteří se s naším drahým přišli rozloučit 

a za projevenou soustrast.
Manželka Milena a děti s rodinami.

VZPOMÍNKA

Spolupráce
Finančního úřadu

Praha-západ
s městem Hostivice

Stejně jako v minulém roce nabídl Finanční úřad

Praha-západ možnost uskutečnění návštěv 

pracovníků Finančního úřadu za účelem poskytnutí

konzultací daňovým subjektům ohledně daňové

problematiky a zajištění vybrání daňových přiznání

k dani z příjmů fyzických osob v období podávání

daňových přiznání za rok 2007.

Dohodnuty byly následující termíny:

Úterý   25. 3. 2008   

od 11.00 do 16.00 hodin

Čtvrtek   27. 3. 2008   

od 12.00 do 18.00 hodin

Místo konání: Husovo náměstí 59 

(budova bývalé pošty) v místnosti ve III. patře.
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